
Meespreken Avond van de Raad 2 september RES, door P.T. namens Energie-N

Ik wil beginnen met een paar constateringen.

Nieuwegein met twee zonnevelden, het grootste opgestelde vermogen van alle U16 gemeenten.  
Nieuwegein met 5 windmolens zonder dat bewoners er last van hebben ook het grootste opgesteld 
vermogen van alle U16 gemeenten. Wat las ik laatst; Nieuwegein, de hoogste laadpaal dichtheid van 
de provincie. Nieuwegein de bestaande city op Warmte koude opslag, een bedrijf met een waterstof 
tankstation, 50 % van de woningen op een warmte net. En dat in een gemeente met nauwelijks 
onbebouwde oppervlakte. Of dit nu komt door gericht beleid, actieve bewoners of ondernemers of 
toeval,         daar mogen we met z’n allen best trots op zijn, dat mogen we vieren. 

Deze mooie start positie is echter absoluut geen reden in te houden. Nee we moeten zelfs 
versnellen om onze ambitie voor 2040 te halen. 

Deze RES gaat over elektriciteit en warmte. 

Voor elektriciteit wordt het aandeel van de U16 in een nationale ambitie verdeelt over de 
gemeenten en wordt onderscheid gemaakt tussen zon op dak en zoekgebieden voor windturbines en 
zonnevelden.

Bij zon op dak (grote daken >15 kW) gaat het voor Nieuwegein om zo’n 1079 gebouwen waar nog 
zo’n 325000 zonnepanelen op zouden kunnen.  Er wordt een commitment afgegeven voor de U16 als 
totaal en voor Nieuwegein staat er “zo dicht mogelijk bij maximale potentie” (zie bijlage 1). Daar kan 
je niet echt op afgerekend worden. In de RES staat dat zon op dak makkelijker wordt door ruimte in 
subsidie regeling en dwang in bouwbesluit (gaat over nieuwe gebouwen). Vragen zijn: Wat gaat 
Gemeente Nieuwegein doen om zon op grote daken te realiseren?  Wat voor actie neemt 
Nieuwegein op de kleinere daken (<15kW) niet behorend tot de RES ambitie maar wel beschreven 
en goed voor enkele honderdduizenden panelen?

Voor wat betreft zoekgebieden voor windturbines en zonnevelden is de opgave voor Nieuwegein de 
komende 8 jaar vrij mild. Het is goed om te zien dat bij het verdelen van hete aardappels tussen 
gemeenten er oog is voor de beperkingen van die gemeenten wat ze al bereikt hebben. Het zal best 
nog wel wat voeten in aarde hebben om 14 hectare voor zon op land te vinden binnen de 
zoekgebieden van de gemeente.  Waar bij het bepalen van zoekgebieden gronden met fruitteelt zijn 
uitgesloten zou hier op terug gekomen kunnen worden als uit lopende proeven blijkt dat combinatie 
van zonnepanelen met kweek van zacht fruit tot een win-win situatie leidt. Vraag is wat gaat de 
gemeente doen om de 14 ha zonneveld te realiseren? 

Naast de eigen opgave voor zonnevelden krijgt Nieuwegein ook te maken met de plannen en 
zoekgebieden van omliggende gemeenten, ook voor windmolens. Vraag is Ik neem aan dat de 
gemeente zich met vaststellen van deze RES committeert aan de zoekgebieden in de eigen 
gemeente. Committeert ze zich ook aan de zoekgebieden van omliggende gemeenten die grenzen 
aan Nieuwegein? Met committeren bedoel ik dan met een positief kritische grondhouding mee 
denken over oplossingen waarbij tevens de gerechtvaardigde belangen van onze bewoners 
geborgd worden, Of kan er nog een starre principiële posities ingenomen worden? 

Naast zon op kleine daken en zon op bedrijfsdaken wordt in de RES behoorlijk ingezet op 
zonnevelden. Stedin geeft in de RES aan dat door de keuze voor veel zonne-energie in U16 in de orde 
van 100 miljoen extra geïnvesteerd moet worden in infrastructuur en dat voor die extra 
infrastructuur vele hectaren grond nodig is. Over heel Nederland gaat dit misschien wel over 2 
miljard, dat is groot geld. Vraag Is de infrastructuur inefficiëntie van 100 miljoen euro en veel grond 



(landelijk misschien wel 2 miljard) voor kennisgeving aangenomen of heeft dit nog geleidt tot 
schuiven in zoekgebieden.

Voor warmte wordt eigenlijk geen ambitie gegeven, alleen wat spelregels voor de verdeling van 
bovengemeentelijke warmtebronnen en uitgangspunten voor kennisuitwisseling en samenwerking. 
De echte plannen en ambitie moeten blijken uit de gemeentelijk transitievisie warmte die in 
ontwikkeling is. 

Ik ben voorzitter van stichting Energie-N. Wij zijn vrijwilligers die Nieuwegeiners willen helpen de 
juiste stappen te zetten bij het verduurzamen van hun woning. Voor de vakantie periode hebben 
honderden mensen onze voorlichtingsbijeenkomsten bijgewoond en wel 100 woningen bezocht en 
individuele gesprekken gevoerd. Een flinke bijdrage aan de verduurzaming van Nieuwegein. 
Halverwege september willen we weer van start. Help ons en uw achterban door deze op ons 
bestaan te wijzen.  

Verwijs naar onze website https://energie-n.nl/ en deel onze berichten op 

Facebook, https://www.facebook.com/energienieuwegein

Instagram, https://www.instagram.com/energienieuwegein/

Twitter, https://twitter.com/energie_ngein

Abonneer je op onze nieuwsbrief en stuur die door. Of kom zelf naar onze bijeenkomsten of stel jullie 
vragen via de mail info@energie-n.nl.

Kort samengevat: Deze RES vaststellen, uitvoeringsplannen maken, positief kritisch participeren in 
aangrenzende zoekgebieden van omliggende gemeenten en aan het werk! En help ons 
Nieuwegeiners te helpen.

Met vriendelijke groet,

Stichting Energie-N

P.T.
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